
Referat - Udvalg for Kvalitetsudvikling 18.04.2024 kl. 9-10 

Sted: Microsoft Teams 

Tilstede: Therese, Gitte, Ann, Kamille 

 

1. Godkendelse af referat og evt. opfølgning fra sidste møde 

a. Referat godkendt. 

b. Der kommer ikke til at være subgruppemøde for postgraduat uddannelse i år, 

men der er lagt op til det næste år. 

c. Vidensbanken: pancreas-links er undervejs. 

2. Kommentarer til årsberetning 

a. Ingen. 

3. Nye tiltag fra udvalget: 

a. Ann sidder i NordiQC, hvor EU-krav iht. IVD-forordningen er drøftet. Der er krav 

om at anvende RTU-antistoffer, men disse er ofte ikke gode, og dette er 

bekymrende. I NordiQC overvejes det at gå sammen med andre IHC-

kvalitetsorganisationer i bl.a. EU og Canada mhp. at rette en 

bekymringshenvendelse til EU vedr. IVD-forordningen. Udvalget overvejer, om 

DPAS kan være med i denne bekymringshenvendelse. Det aftales, at Ann 

skitserer en henvendelse til bestyrelsen vedr. emnet. Dette tages op igen ved 

næste møde, når den ny DPAS-bestyrelse har konstitueret sig, og vi kender 

Gittes afløser i udvalget. 

b. Årsmødet kan bruges til at ”mingle” og indsamle inputs fra andre afdelinger 

vedr. nye tiltag i relation til akkreditering. 

4. Opfølgning på subgruppemøder 

a. Kim Hein Lindahl er tovholder for hud i stedet for Ann-Mari Rosager. 

b. Kamille sender reminder til de tovholdere, der mangler at sende dagsorden. 

c. Dagsordener sendes til Kongreskompagniet senest 5/4. Kamille sender om 

muligt inden påske eller videregiver alternativt dette til Gregers. 

d. ØNH subgruppemødet appellerer også til hud og YL. Hud subgruppemødet 

appellerer bredt til alle. Therese gør YL opmærksom på dette via FYPA. Kamille 

tilføjer det i de pågældende dagsordener, så det fremgår for alle.  

e. Fremadrettet kan vi arbejde på at få FYPA og uddannelsesansvarlige overlæger 

til at opfordre YL til at deltage i subgruppemøder generelt. 



5. Hvem deltager i årsmødet? 

a. Gitte, Gregers og Kamille er til stede til at uddele og indsamle 

evalueringsskemaer ved subgruppemøderne. Kamille printer 

evalueringsskemaerne. 

6. Evt. 

a. Obs. ved subgruppemøder 2025: Tjek op på postgraduat uddannelse, mamma 

og orto. 

7. Næste møde 

a. Juni. Dato afventer ny bestyrelsesrepræsentant. 

 


